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XLV nadzwyczajna
sesja Rady Miasta Malborka

w dniu 09 lipca 2014 r.
o godz. 13.00.

Nadzwyczajna Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz.
13:30 do 14:40.

Ad. pkt 1.
Otwarcie sesji i stwierdzenia prawomocności obrad.
Nadzwyczajną sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz
Mroczkowski, który poinformował, iż sesję zwołał na wniosek Burmistrza Miasta w celu
przedłożenia Radzie uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany umowy sprzedaży
nieruchomości przy Al. Rodła na rzecz Spółki GINO INVESTMENTS Sp. z o.o.. Zwołanie
sesji podyktowane jest koniecznością podjęcia w/w uchwały, w której zmienia się umowę
sprzedaży  nieruchomości przy Al. Rodła, oznaczonej jako działka nr 210/9 obr. 11 zawartej
w dniu 09.08.2007 r. ze spółką GINO INVESTMENTS Sp. z o.o., przez ustalenie terminu
rozpoczęcia budowy, za który uważa się wybudowanie ław fundamentowych  na 31
października 2014 r.  oraz ustanowienie sankcji za naruszenie powyższego  terminu w postaci
kary umownej  w wysokości 900 000 zł. Zmiany w umowie spółki będą możliwe po podjęciu
niniejszej uchwały na nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 19 (zał.
nr 1). Nieobecni to: radny Stanisław Berliński – usprawiedliwiony oraz radna Bożena
Piątkowska - usprawiedliwiona.  A zatem sesja jest prawomocna do podjęcia uchwały.

Następnie przewodniczący powitał panie i panów radnych, burmistrza miasta Andrzeja
Rychłowskiego, zastępców burmistrza: Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, pracowników
Urzędu Miasta i przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski - porządek nadzwyczajnej sesji radni
otrzymali w regulaminowym terminie i jest następujący:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.
2. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany umowy sprzedaży nieruchomości
przy Al. Rodła na rzecz Spółki GINO INVESTMENTS Sp. z o.o.
3. Zakończenie sesji.

Radny Krzysztof Grylak - przed Sesją odbyło się posiedzenie Komisji do której nie należę
i nie otrzymałem zaproszenia. W przypadku omawiania tak, ważnej sprawy Przewodniczący
Rady Miasta powinien zwołać posiedzenie wszystkich komisji.
Przewodniczący Józef Barnaś - w kwestii formalnej,  komisję zwołuje Przewodniczący
Komisji, a nie Przewodniczący Rady Miasta.
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski – stwierdza, że przewodniczący trzech
komisji podjęli decyzje o opiniowaniu wniosku burmistrza. W związku z tym komisje
obradowały wspólnie i jako głównego Przewodniczącego obrad wybrano Przewodniczącego
Komisji Finansowo-Budżetowej Józefa Barnasia.
Radna Teresa Zdanowicz – informuję, że  posiedzenie Komisji przedłużyło się,  w związku
z tym sesja rozpoczęła się z półgodzinnym opóźnieniem. Radni nie będący członkami tych
komisji powinni zostać zaproszeni.
Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski – poinformował, że każde posiedzenie
komisji Rady jest otwarte.
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Ad. pkt  2.
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany umowy sprzedaży nieruchomości
przy Al. Rodła na rzecz Spółki GINO INVESTMENTS Sp. z o.o.

Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski poinformował, że Komisja
Finansowo-Budżetowa zgłasza wniosek, który rozszerza wniosek burmistrza i proponuje w §2
następującą treść „za termin zakończenia budowy Centrum Handlowego, uznaje się termin 31
października 2016 roku”. W związku z tym istniejący §2 stałby się §3, a §3 staje się §4.
Opinię w sprawie zmian przedstawi Radca Prawny Marek Kuszewski.
Radca Prawny Marek Kuszewski – opiniując uchwałę należy zwrócić uwagę  jaki jest podział
kompetencji pomiędzy organem wykonawczym a organem uchwałodawczym. Wyłączną
kompetencję w zarządzaniu majątkiem Gminnym posiada organ wykonawczy, w tym
przypadku Burmistrz Miasta. Przedstawiona uchwała ma charakter opiniodawczy. Burmistrz
mógłby dokonywać zmian umowy samodzielnie. Mając na uwadze charakter sprawy dla
miasta, jej skutków (co w tym przypadku wiążę się z zabudową w centrum miasta). Burmistrz
chce zasięgnąć opinii Rady Miasta.  Zmiana polega na tym, że spółka Gino Investments
rozpocznie budowę najpóźniej do 31 października 2014 roku. Kara umowna za
nierozpoczęcie budowy w wyznaczonym terminie została ustalona w wysokości 20%  ceny
nabycia. Gino Investments dotychczas nie wywiązuje się z ustalonych terminów.
Okoliczności obiektywne decydują o możliwości przedłużenia terminu. W związku z tym, że
spółka zwróciła się o przedłużenie terminu, proponujemy przychylenie się. Okres przedłuża
się o 4 miesiące. Gmina chce, aby sankcja była wyższa 3 krotnie, to jest w wysokości 900.000
zł. Opinia Rady Miasta w ostateczności pozwoli burmistrzowi podjąć decyzję.

Sporządzenie § 2 w sposób  imperatywny, mogłoby się skończyć z kontestacją ze
strony Wojewody, bo byłoby naruszeniem prawa organu wykonawczego.
Radny Józef Barnaś – stwierdza, że po opinii radcy prawnego wychodzi, że Burmistrz mógłby
nie pytać nas o opinię.
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – przedstawiona została  sytuacja w praktyce
w zakresie wykonalności poprzez organ wykonawczy i uchwałodawczy ze strony prawnej.
W praktyce w kwestiach dotyczących majątku burmistrz prosi Radę Miasta o wyrażenie
opinii. Kierunek, który wyznacza Rada jest bardzo istotny, ułatwiający podjęcie decyzji.

Przychylam się do powyższego wniosku komisji z propozycją zapisu, iż Rada
„sugeruje, skrócenie terminu”.
Radny Józef Barnaś – informuję, że jeżeli pod względem prawnym jest odpowiednie
zastąpienie słowem „sugeruje” może zostać dodane do zapisu.
Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski proponuje, aby § 2 zapisać
treść w następującej formie „Rada Miasta Malborka sugeruje, aby termin zakończenia
budowy centrum handlowego był 31 października 2016 roku”. Poddaje pod głosowanie
powyższy wniosek.

Rada Miasta przyjęła § 2 w następującej formie „Rada Miasta Malborka sugeruje, aby
termin zakończenia budowy centrum handlowego był 31 października 2016 roku” 11
głosami za, 1głosem przeciw, 7 głosami  wstrzymującymi się.

Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski oznajmił, ze przyjęto poprawkę oraz
poprosił o opinię Komisji.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta - Przewodniczący Antoni
Zawadziński oznajmił, że opinia Komisji jest pozytywna.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej - Przewodniczący Józef Barnaś oznajmił, że opinia
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Komisji jest pozytywna.
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji – V-ce
Przewodnicząca Joanna Iglińska oznajmiła, że komisja nie wyraziła opinii, ponieważ
obecnych na Komisji było troje Radnych głosujących następująco: 1 za, 1 przeciw,
1 wstrzymujący się.
Prezes Gino Investments Aleksander Walczak poinformował, że firmie zależy na budowie
obiektu. Działka została zakupiona w 2007 roku, a proces budowy jest dość skomplikowany,
zależny od sytuacji gospodarczej nie tylko w Polsce, a także na świecie. Jesienią w 2008 roku
zbankrutował jeden z banków amerykańskich i od tego czasu zaczął się kryzys finansowy.
Polskie banki odmówiły kredytowania wszelkich inwestycji, a Polskie i zagraniczne spółki
handlowe wstrzymały się z podpisywaniem umów. W związku z zaistniałą sytuacją
musieliśmy przeprojektować obiekt i zoptymalizować, aby urealnić go przy nowych
założeniach. W praktyce są to powody niezależne od spółki, jednak została podpisana umowa
i zapłaciliśmy 600.000 zł kary. Dodatkowym kosztem było przeprojektowanie obiektu.
W dalszym ciągu zależy nam na powstaniu obiektu. Spółka Gino Investments - Dekada
zrealizowała w Polsce od 2007 roku 9 obiektów handlowo-usługowych. Jesteśmy spółką,
która realnie buduje obiekty. Ostateczna decyzja czy obiekt powstanie jest po stronie
najemców, którzy decydują, czy do tego miasta wejdą. Przez wiele miesięcy nie mogliśmy
ściągnąć do miasta  odpowiednich najemców. A ważne jest, aby sprowadzić sklepy, których
w mieście nie ma. Czyniliśmy poczynania negocjacji z siecią sklepów H&M. Opóźnienie to
wynika z faktu, iż dopiero w czerwcu  podpisana została umowa najmu powierzchni
handlowej przez szwedzką firmę H&M, która będzie głównym najemcą galerii.
Ponadto w dniu 17 czerwca  2014 roku Pomorski Wojewódzki Konserwator Zabytków wydał
zezwolenie na wymagane prace archeologiczne. W lipcu b.r. na nieruchomości rozpoczną się
prace archeologiczne, a następnie pozostałe prace ziemne. Około 2 miesięcy potrwają prace
ziemne, dlatego prośba o przedłużenie terminu do  dnia 31 października 2014 roku. Nałożenie
kolejnej kary spowoduje brak możliwości wykonalności zadania przez naszą spółkę.
W imieniu spółki obiecuję realizację budowy i jeśli wszystko pójdzie dobrze zapraszamy na
otwarcie 28 listopada 2016 roku. Proszę o odroczenie terminu wskazując okoliczności
przedstawione w moim wniosku.
Zapytania radnych.
Radny Krzysztof Grylak - stwierdza, że Malbork pod względem inwestycji negatywne
doświadczenia. Prace budowlane powinny się rozpocząć tydzień wcześniej.
Radny Dariusz Kostrzewa – pyta jak w chwili obecnej funkcjonuje spółka Gino Investments,
jakim majątkiem i kapitałem zarządza?
Radny Marek Charzewski – pyta czy kredyt hipoteczny będzie pod zakup działki?
Prezes Gino Investments Aleksander Walczak informuję, że lepiej byłoby, gdyby ogrodzenie
już stało. Jednak zapłaciliśmy wcześniej karę oraz uzyskaliśmy kolejne zezwolenie
na budowę uwiarygadniając się w ten sposób. Ważne było pozyskanie sieci sklepów H&M. W
międzyczasie powstała galeria, która jest dla nas konkurencją.
Spółka Gino Investments jest spółką z niewielkim kapitałem. Spółka nie zakupiła gruntu za
kapitał zakładowy, a za pożyczki wspólników. Spółka jest w dobrej kondycji jeśli posiada
grunt, dobrych najemców i jest w stanie sfinansować kredyt w 70% z kredytu hipotecznego.
Będzie to obciążenie nieruchomości z terminem spłaty 20 lat.
Radny Marek Charzewski – pyta czy ma nastąpić zmiana nazwy spółki?
Prezes Gino Investments Aleksander Walczak informuję, że zmiana ma nastąpić z nazwy
Gino Investments na nazwę „Dekada” ze względu na to, że pierwsza nazwa kojarzy się ze
spółką zagraniczną a jest to spółka Polska.  System kar wpisany w umowę sprzedaży jest
dodatkowym bodźcem do zagospodarowania terenu. Nie jest to kwestia targowania. Traktuję
to również honorowo, aby wszystko dobrze prosperowało. Dlatego jest prośba o odroczenie.
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Radny Krzysztof Grylak pyta czy w perspektywie czasowej spółka Gino Investments
proponowała sprzedaż działki pod budowę galerii?
Prezes Gino Investments Aleksander Walczak informuję, że robiliśmy badania na rynku
w kategorii sprzedania projektu. Nigdy jednak nie było w naszych kompetencjach pozbycie
się nieruchomości , kiedy od kilku lat realnie inwestujemy w projekt. Sprawdzaliśmy czy ktoś
inny jest w stanie wykonać lepiej od nas projekt. Jednak stwierdzono, że jest to projekt
w małej miejscowości i jest bardzo ciężko coś zrobić.
Radna Teresa Zdanowicz pyta czy obiekty, które realizowane były przez spółkę w ostatnim
czasie zostały oddane do użytkowania i czy realizowany obiekt w Malborku jest najdłużej
realizowanym obiektem.
Prezes Gino Investments Aleksander Walczak – stwierdza, że jest to inwestycja najdłużej
realizowana. Projekty, które wcześniej były rozpoczęte udało się zrealizować.
Radny Jan Tadeusz Wilk – proszę pana mecenasa o wyjaśnienie wypowiedzi zgodnie
z poprzednią uchwałą Rady Miasta dotyczącą, rozpoczęcia inwestycji 12 czerwca 2014 roku.
Wniosek o przedłużenie terminu wpłynął 30 czerwca br. Czy kara jest wymagana i jakie są
skutki?
Radca Prawny Marek Kuszewski – w tym przypadku kara umowna z niewywiązania się
z umowy budowy jest wymagana. Natomiast postanowienia umowne mogą podlegać zmianie.
Kara umowna poprzez zmianę terminu umowy będzie niewymagalna. Okoliczność została
przewidziana w projekcie zmiany umowy poprzez zapis wcześniej poniesionej kary na poczet
kary umownej. Spółka nie realizując umowy poniesie 900 000 zł kary. Spółka kupiła
nieruchomość za kwotę 3 000 000 zł. Kary w umowach z tytułu przekraczania terminów
mogłyby stanowić przewyższenie wielokrotne zakupu działki. Przepisy prawa cywilnego
stanowią o umiarkowaniu kary i karze umownej, która jest nie wygórowana. Gmina
zawierając umowy bez ograniczeń przekraczających wartość nie wybroniłaby się w sprawie
sądowej. Trzeba patrzeć na racjonalność w kontekście ekonomiczno-społecznym, a także
prawnym. Jeżeli jesteśmy zainteresowani inwestorem a on chce u nas inwestować, to należy
mu pomóc o ile jest to uzasadnione.
Radny Jan Tadeusz Wilk – pyta czy nie lepiej pomyśleć o jakimś innym rozważnym
rozwiązaniu?
Radca Prawny Marek Kuszewski – stwierdza, że w chwili obecnej jest stan faktyczny
polegający na konkretnej umowie, inwestorze i dobrej cenie. Inwestor zapłacił 600.000 zł.
kary, a gdyby teraz zapłacił 900 000 zł, to zapłaciłby połowę wartości zakupionej działki
i przyniosłoby to ogromne straty dla inwestora. Nadmierne oczekiwania w roszczeniach
finansowych czasem bywają złudne. Obecna kara umowna mogłaby być obciążona wartością
nieruchomości.
Radny Krzysztof Grylak - stwierdza, że słusznym jest miarkowanie kary. Jak można  pomóc
inwestorowi? Czy jest jakaś forma pomocy dla inwestora nie ingerująca w umowę?
Radca Prawny Marek Kuszewski – inwestor jest podmiotem prywatnym, a pomoc wiąże się
z pomocą publiczną. W mojej ocenie nie widzę podstaw do udzielenia pomocy publicznej dla
spółki. Odstąpienie od umowy powoduje, że umowa ulega uchyleniu, to jakby nie istniała
i miasto musiałoby przygotować się na zwrot środków kwo 3.600.000zł.
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – jest to uchwała opiniująca ułatwiająca podjęcie
decyzji. W umowach ubezpieczenia Miasto jest zawsze dobrze zabezpieczone. Kontakt ze
spółką zawsze był dobry. Działania inwestora zawsze były przekonujące, a głównym celem
jest wybudowanie galerii. Pytaniem jest czy przedłużamy termin o 4 miesiące? Zawarte
prolongaty nie zostaną zmienione w związku z tym kwota kary nie zostanie zmieniona
a w przypadku nie zrealizowania inwestycji będzie dochodzona.
Radny Marek Charzewski – pyta, czy na dzień 11 czerwca kwota 300.000zł stała się
wymagalna. Czy burmistrz powinien podjąć działania w tym zakresie?
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Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – upłynął termin po czym wystosowaliśmy
odpowiednie pismo do omawianej spółki, z tym związana jest dzisiejsza debata.
Radca Prawny Marek Kuszewski – stwierdza, że w przypadku działań prawnych w akcie
notarialnym zawarta jest klauzula na mocy, której spółka Gino Investments podda się
egzekucji.  Jeżeli przyjąć koncepcję egzekwowania kary umownej to należałoby wystąpić do
sądu lub nastąpiłaby dobrowolna zapłata.  Do tej pory nie było potrzeby tak radykalnych
działań.
Radny Marek Charzewski – pytanie, kiedy było wysłane pismo i jaka była odpowiedz od
Gino Investments?
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – pismo wysłano 1 lub 2 dni po upływie terminu
wymaganego z aktu notarialnego a odpowiedz jest państwu znana.

Więcej uwag radni nie mieli.

Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XLV/416 /2014 w sprawie zaopiniowania zmiany
umowy sprzedaży nieruchomości przy Al. Rodła na rzecz Spółki GINO INVESTMENTS
Sp. z o.o. 12 głosami  za, 4 głosami przeciw, 4 głosami wstrzymującymi się.

Ad. pkt 3.
Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski poinformował, że porządek sesji został
wyczerpany, wobec tego zamknął XLIII nadzwyczajną sesję Rady Miasta Malborka.

Protokółowała Agnieszka Kwapisz.

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


